
 

 

PROTOKÓŁ NR LVII/2023 

z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 27 kwietnia 2023 r. 

 

W sesji wzięli udział: 

• 14 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

• Zastępca Wójta Gminy – Karol Żukowski 

• Sekretarz Gminy – Agnieszka Żukowska 

• Skarbnik Gminy – Renata Protasewicz 

• Radca prawny – Robert Krupa 

• Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Dębnicy Kaszubskiej – Izabela Krawczyk 

• Wicedyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Dębnicy Kaszubskiej – Emilia Semeniuk 

• Dyrektor Zespołu Szkół w Gogolewie – Justyna Krajewska 

• Wicedyrektor Zespołu Szkół w Motarzynie – Lucyna Płaczkiewicz 

• Kierownik Ośrodka pomocy Społecznej w Dębnicy Kaszubskiej – Piotr Reszka 

Radni nieobecni: Cech Roman 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z LVI sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

4.1 zmieniająca uchwałę nr XXXVIII/312/2018 w sprawie określenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do 

końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w publicznych 

przedszkolach/oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Dębnica Kaszubska, 

4.2 zmieniająca uchwałę nr XXVIII/250/2017 Rady Gminy Dębnica Kaszubska w sprawie 

warunków i trybu przyznawania nagród za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, 

upowszechniania i ochrony kultury, 

4.3 zmieniająca uchwałę nr XLIX/361/2022 Rady Gminy Dębnica Kaszubska w sprawie określenia 

szczegółowych zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaj i wysokość nagród za 

osiągnięte wyniki sportowe dla osób fizycznych oraz dla trenerów prowadzących szkolenie 

zawodników osiągających wysokie wyniki sportowe w międzynarodowym współzawodnictwie 

sportowym lub w krajowym współzawodnictwie sportowym, 

4.4 nadania nazw drogom w miejscowości Dobieszewo obręb Dobieszewo, 



 

 

4.5 zmian w budżecie gminy na 2023 rok, 

4.6 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2023-2035. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska: 

6.1 Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

6.2 Komisji Rewizyjnej, 

6.3 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

6.4 Komisji Spraw Społecznych. 

7. Wolne wnioski i informacje. 

8. Zamknięcie sesji. 

Porządek obrad po zmianie: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z LVI sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

4.1 zmieniająca uchwałę nr XXXVIII/312/2018 w sprawie określenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do 

końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w publicznych 

przedszkolach/oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Dębnica Kaszubska, 

4.2 zmieniająca uchwałę nr XXVIII/250/2017 Rady Gminy Dębnica Kaszubska w sprawie 

warunków i trybu przyznawania nagród za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, 

upowszechniania i ochrony kultury, 

4.3 zmieniająca uchwałę nr XLIX/361/2022 Rady Gminy Dębnica Kaszubska w sprawie określenia 

szczegółowych zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaj i wysokość nagród za 

osiągnięte wyniki sportowe dla osób fizycznych oraz dla trenerów prowadzących szkolenie 

zawodników osiągających wysokie wyniki sportowe w międzynarodowym współzawodnictwie 

sportowym lub w krajowym współzawodnictwie sportowym, 

4.4 nadania nazw drogom w miejscowości Dobieszewo obręb Dobieszewo, 

4.5 zmian w budżecie gminy na 2023 rok, 

4.6 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2023-2035, 



 

 

4.7 zmiany uchwały nr L/375/2022 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 27 października 2022 

roku w sprawie dofinansowania zadań realizowanych przez Słupski Związek Powiatowo - 

Gminny na rzecz Gminy Dębnica Kaszubska, 

4.8 rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska: 

6.1 Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

6.2 Komisji Rewizyjnej, 

6.3 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

6.4 Komisji Spraw Społecznych. 

7. Wolne wnioski i informacje. 

8. Zamknięcie sesji. 

Przebieg sesji: 

Ad. 1 

Sesja Rady Gminy Dębnica Kaszubska została otwarta przez Przewodniczącego Rady Gminy 

Dębnica Kaszubska Ireneusza Ziółkowskiego, rozpoczęła się o godzinie 11:08 w sali konferencyjnej 

im. Jadwigi Karaś w Urzędzie Gminy Dębnica Kaszubska. Na podstawie listy obecności stwierdzono 

nieobecność jednego radnego oraz stwierdzono prawomocność obrad. 

Ad. 2 

Przy tym punkcie złożono 2 wnioski o zmianę porządku obrad. 

1) Wniosek formalny o zmianę porządku obrad poprzez dodanie do porządku obrad jako punkt 
4.7 projektu uchwały w sprawie „zmiany uchwały nr L/375/2022 Rady Gminy Dębnica 
Kaszubska z dnia 27 października 2022 roku w sprawie dofinansowania zadań realizowanych 
przez Słupski Związek Powiatowo - Gminny na rzecz Gminy Dębnica Kaszubska”. 

2) Wniosek formalny o zmianę porządku obrad poprzez dodanie do porządku obrad jako punkt 
4.8 projektu uchwały w sprawie „rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Dębnica Kaszubska”. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad pierwszym wnioskiem 
formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek formalny został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 



 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad drugim wnioskiem 
formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek formalny został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Następnie zostało przeprowadzone głosowanie nad porządkiem obrad po dokonanych zmianach. 

W wyniku zarządzonego głosowania porządek obrad został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad. 3 

Zatwierdzono protokół z LVI sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VIII kadencji. 

Ad. 4 

Projekt uchwały „zmieniająca uchwałę nr XXXVIII/312/2018 w sprawie określenia wysokości 
opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym 
do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w publicznych 
przedszkolach/oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 
Dębnica Kaszubska”, stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. W związku z brakiem 
pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie 
nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 



 

 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LVII/436/2023 i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad. 4.2 

Projekt uchwały „zmieniająca uchwałę nr XXVIII/250/2017 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
w sprawie warunków i trybu przyznawania nagród za osiągnięcia w dziedzinie twórczości 
artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury”, stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. W związku z brakiem 
pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie 
nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (13): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Tutak 
Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Leśniewski Witold 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LVII/437/2023 i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad. 4.3 

Projekt uchwały „zmieniająca uchwałę nr XLIX/361/2022 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaj i wysokość 
nagród za osiągnięte wyniki sportowe dla osób fizycznych oraz dla trenerów prowadzących szkolenie 
zawodników osiągających wysokie wyniki sportowe w międzynarodowym współzawodnictwie 
sportowym lub w krajowym współzawodnictwie sportowym”, stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. W związku z brakiem 
pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie 
nad przyjęciem w/w uchwały. 

 



 

 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LVII/438/2023 i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Ad. 4.4 

Projekt uchwały w sprawie „nadania nazw drogom w miejscowości Dobieszewo obręb 
Dobieszewo”, stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. W związku z brakiem 
pytań, wniosków o zmianę treści projektu uchwały, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie 
nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 3 

ZA (11): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Krycki Adam, Leśniewski 
Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3): Kołacki Mateusz, Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LVII/439/2023 i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Ad. 4.5 

Projekt uchwały w sprawie „zmian w budżecie gminy na 2023 rok”, stanowi załącznik nr 16 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że w projekcie uchwały pojawiły się zmiany, ze 
względu na wpływ środków z przeznaczeniem na wypłatę dodatków węglowych. W drodze działań 
przetargowych na remont punktu rehabilitacji nie udało się uzyskać kwoty zakładanej, wobec tego 
należy zwiększyć środki o 45 670 zł.  
  



 

 

Złożono wniosek formalny o zmianę treści projektu uchwały w sprawie „zmian w budżecie gminy na 
2023 rok” w zakresie przytoczonym podczas sesji. 

Radny Marcin Olech zadał pytanie z jakiego tytułu zabezpieczono kwotę z przeznaczeniem na remont 
punktu rehabilitacji. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że kwota pochodzi z tytułu wpływu opłaty 
adiacenckiej w wyższej wysokości niż była zakładana, a także z tytułu oszczędności na zakupie 
pelletu. Przed rozpoczęciem kolejnego sezonu grzewczego środki będą na to zabezpieczone. 

Radny Piotr Paczesny zapytał o różnicę w kwocie dochodów i wydatków. Regionalna Izba 
Obrachunkowa zawsze zwraca uwagę na rozbieżności i większa wartość wydatków aniżeli dochodów. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że można zachować taką sytuację. Wydatki są 
realizowane z przychodów z wolnych środków. Przychody mogą być wydatkowane na wydatki 
majątkowe lub wydatki bieżące. Różnica może być tak duża, jak duża jest kwota wolnych środków. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski wobec dalszych pytań zarządził głosowanie nad 
złożonym wnioskiem formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek formalny został przyjęty. 

Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

ZA (13): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Tutak 
Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Lejczak Jadwiga 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Zmieniony projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

ZA (12): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LVII/440/2023 i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 



 

 

Ad. 4.6 

Projekt uchwały w sprawie „zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica 
Kaszubska na lata 2023-2035”, stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy i uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji. 
Następnie zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że w projekcie uchwały zostały wprowadzone 
kwoty ze zaktualizowanego budżetu. W roku 2024 wprowadzono planowaną inwestycję Słupskiego 
Związku Powiatowo-Gminnego. 

Złożono wniosek formalny o zmianę treści projektu uchwały w sprawie „zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2023-2035” w zakresie przytoczonym 
podczas sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad złożonym wnioskiem 
formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek formalny został przyjęty. 

Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

ZA (13): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Tutak 
Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Lejczak Jadwiga 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Zmieniony projekt uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

ZA (12): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LVII/441/2023 i stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 



 

 

Ad. 4.7 

Projekt uchwały w sprawie „zmiany uchwały nr L/375/2022 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z 
dnia 27 października 2022 roku w sprawie dofinansowania zadań realizowanych przez Słupski 
Związek Powiatowo - Gminny na rzecz Gminy Dębnica Kaszubska”, stanowi załącznik nr 26 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że o projekcie wspomniała Pani 
Skarbnik. W roku 2023 gmina przekaże do 26 tys. zł, w roku 2024 do 102 936,20 zł. Chodzi o odcinek 
drogi powiatowej Podwilczyn – Darskowo. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że wyrażenie zgody na zmianę treści tej 
uchwały umożliwi Pani Wójt podpisanie umowy na realizację tej drogi przez Związek Powiatowo – 
Gminny i podzielenie kosztów. Do tej pory w budżecie gminy było zabezpieczone 26 tys. zł. Nie 
mieliśmy zabezpieczone kwoty na 2024 rok, która jest wynikiem zwiększenia kosztów 
poprzetargowych. Podjęcie uchwały jest niezbędne do realizacji inwestycji. Realizacja zadania tj. 
dokumentacja rozpocznie się w tym roku, realizacja w terenie nastąpi później. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

ZA (14): Badowski Krzysztof, Batóg Marian, Horuń Kamil, Knitter Rafał, Kołacki Mateusz, Krycki Adam, 
Lejczak Jadwiga, Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, Szerlowski 
Mateusz, Tutak Bartłomiej, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LVII/442/2023 i stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Ad. 4.8 

Projekt uchwały w sprawie „rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Dębnica Kaszubska”, stanowi 
załącznik nr 29 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że na skrzynki mailowe został 
przesłany projekt uchwały i zapytał, czy są jakieś wnioski bądź pytania do projektu uchwały. 

Z uwagi na to, że projekt uchwały został dodany do porządku obrad przeprowadzono nad nim 
dyskusję podczas sesji. W trakcie trwania tej dyskusji radny Bartłomiej Tutak prosił o podanie 
informacji kto był przedstawicielem firmy „U Gospodarza” i czym się legitymował. Zauważył również, 
że w treści projektu uchwały nie została podana pełna nazwa firmy. Firma realizuje zlecenia na rzecz 
gminy. Pełnomocnik wykonując działania realizuje zadania publiczne, więc jest to informacja 
publiczna. Należy zweryfikować czy osoba będąca na posiedzeniu w jakiś sposób się legitymowała, 
miała umocowanie i czy też nie zostały naruszone przepisy ustawy o samorządzie gminnym. 

Radca prawny Robert Krupa poinformował, że ze względu na przepisy o ochronie danych osobowych 
RODO i orzecznictwa sądów firmy prowadzone przez osoby fizyczne podlegają ochronie danych 
osobowych. W związku z tym poprosił, aby nie przekazywać danych bądź informacji pozwalających 



 

 

zidentyfikować osobę. Informację należy przekazać tak, aby osoby rozpatrujące uchwałę wiedziały 
kto to jest bądź pokazać na piśmie, ale nie wyczytywać publicznie. Ochroną danych osobowych 
objęty jest przedstawiciel jako dowolna osoba fizyczna, nie firma wykonująca zadania. Informacji nie 
należy ujawniać publicznie, wgląd do dokumentów może mieć każdy z radnych. Radca prawny 
zaproponował organizację przerwy, w celu zapoznania się z dokumentacją. 

Radny Piotr Paczesny poinformował, że działania wójta w zakresie usunięcia szkód ograniczały się do 
notatek służbowych, które nie przechodziły przez dziennik, nie miały adnotacji zapoznania się z nią 
przez wójta. Wskazuje się, że skarga jest niezasadna, ale wójt nie interweniował, działał pracownik. 
Nie było reakcji ze strony firmy. Powinna być wydana decyzja administracyjna. Mieszkańcy mieli 
rację, kostki są połamane. Była interwencja pracownika, a firma ją zignorowała. Firma zobowiązała 
się do poprawy stanu do końca czerwca. Podejmowane działania były bezskuteczne. Komisja 
rzetelnie podeszła do tematu. Stan techniczny chodnika zostanie przywrócony. Firma posiadała 
umowę najmu terenu, lecz została rozwiązana. Z uwagi na ilość użytkowników nie można innym 
ograniczać terenu. Wiele podmiotów korzysta z tego placu. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że urząd działał, również przez pracownika. 
Firma nie ignorowała sygnałów, a przykładem jest uprzątnięcie terenu na zgłoszenie dokonane 
w dniu 1 grudnia. Później pojawiły się skargi mieszkańców na jakość położonych płytek. 

Radca prawny Robert Krupa poinformował, że w kwestii uszkodzenia płytek nie stosuje się kpa, 
gmina może wystąpić w relacjach cywilno-prawnych. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski poinformował, że według Niego jest to 
niszczenie firmy. Społecznicy zauważyli zniszczone płytki, zgłosili to do urzędu, sprawą się zajęto i do 
końca czerwca jest zobowiązanie o usunięcie szkody. 

W godzinach 11:52 – 12:21 trwała przerwa w obradach. 

W trakcie przerwy sesję opuścił radny Mateusz Kołacki. 

Radny Bartłomiej Tutak zażądał podania imienia i nazwiska osoby obecnej na posiedzeniu komisji. 
Prosił również o wskazanie informacji kto jest wnioskodawcą uchwały i kto stworzył treść uchwały. 
Prosił również o wyjaśnienie powodu wydłużenia trwania przerwy w obradach. Wskazanie informacji 
jest istotne z punktu właściwego działania rady gminy. 

Radca prawny Robert Krupa poinformował, że dłuższa przerwa spowodowana była tym, że 
przewodnicząca komisji zapytała się o sposób przekazania informacji. W międzyczasie 
skontaktowano się z inspektorem ochrony danych osobowych. RODO chroni zarówno osobę 
prowadzącą działalność jak i przedstawiciela firmy. Ujawnienie danych nie polega tylko na wskazaniu 
wprost z imienia i nazwiska osoby, ale także wszelkich innych informacji, na podstawie których 
można dojść kogo te dane dotyczą. Stąd też wskazano, aby nie ujawniać danych. Osoba ma prawa do 
ochrony, a naruszenie praw jest usankcjonowane wysokimi karami. Zarekomendował, aby nie 
ujawniać danych w sposób bezpośredni czy też pośredni. Radni chcą i mają dostęp do dokumentów, 
mogą zapoznać się ze szczegółami sprawy w sposób niejawny. Przewodnicząca Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji złożyła wniosek o dodanie projektu do porządku obrad. Uchwałę do 
zaopiniowania pod względem formalno-prawnym przekazało biuro rady. 

Radny Piotr Paczesny poinformował, że treść projektu uchwały była omawiana na komisji i ustalana 
z radnymi. Sugerował przesłanie uchwały z uzasadnieniem. Dokumenty są, można się z nimi 
zapoznać. 



 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji odmówiła przekazania informacji. 

Radny Bartłomiej Tutak złożył wnioski formalne, których ostateczna treść została ustalona podczas 
przerwy. 

W godzinach 13:02 – 13:18 trwała przerwa w obradach. 

Po przerwie radny Bartłomiej Tutak złożył wniosek formalny o wycofanie projektu uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Dębnica Kaszubska z porządku obrad z powodu 
nieprzedstawienia protokołu radnemu z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad złożonym wnioskiem. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został odrzucony. 
Wynik głosowania: ZA: 6, PRZECIW: 6, WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

ZA (6): Knitter Rafał, Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Tutak Bartłomiej  

PRZECIW (6): Batóg Marian, Horuń Kamil, Leśniewski Witold, Szerlowski Mateusz, Sowińska Beata, 
Ziółkowski Ireneusz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Badowski Krzysztof 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Radny Bartłomiej Tutak poprosił o chwilę przerwy w celu sformułowania wniosku formalnego. 

W godzinach 13:22 – 14:06 trwała przerwa w obradach. 

W trakcie trwania przerwy obrady opuścił radny Rafał Knitter. 

Radny Bartłomiej Tutak złożył wniosek formalny o przygotowanie projektu uchwały na najbliższą 
sesję tj. 25.05.2023 r. dotyczącego zlecenia Komisji Rewizyjnej podjęcia działań wyjaśniających kto 
był przedstawicielem firmy obecnym na posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, z uzyskanych 
informacji wynika, że mógł to być jeden z radnych i mogło dojść do naruszenia art. 24f ustawy 
o samorządzie gminnym, a także czy osoba ta wykonywała inne czynności naruszające w/w artykuł 
ustawy poprzez inne działania na rzecz tej firmy. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad złożonym wnioskiem. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został odrzucony. 
Wynik głosowania: ZA: 3, PRZECIW: 5, WSTRZYMAŁO SIĘ: 4 

ZA (3): Krycki Adam, Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

PRZECIW (5): Batóg Marian, Horuń Kamil, Leśniewski Witold, Szerlowski Mateusz, Ziółkowski 
Ireneusz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4): Badowski Krzysztof, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

Radny Bartłomiej Tutak poprosił o możliwie jak najszybsze przedłożenie protokołu z posiedzenia 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji odzwierciedlającego przebieg spotkania. 



 

 

W związku z brakiem dalszych wniosków i wyczerpaniem dyskusji nad projektem uchwały 
Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 8, PRZECIW: 2, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

ZA (8): Batóg Marian, Horuń Kamil, Leśniewski Witold, Olech Marcin, Paczesny Piotr, Sowińska Beata, 
Szerlowski Mateusz, Ziółkowski Ireneusz 

PRZECIW (2): Lejczak Jadwiga, Tutak Bartłomiej 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Krycki Adam, Badowski Krzysztof 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr LVII/443/2023 i stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

Ad. 5 

Sprawozdanie z działalności Wójta stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał czy do zmian statutów zostanie 
zorganizowane spotkanie. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska udzieliła odpowiedzi, że w terminie 25.04 - 30.09 trwać będą 
konsultacje. Uwzględnione zostały terminy spotkań w sołectwach, na których również będzie można 
zgłaszać uwagi. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zapytał się co z realizacją remontu punktu 
z przeznaczeniem na rehabilitację. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że na sesji przyjęto zwiększenie środków na 
realizację zadania. Planowane podpisanie umowy nastąpi 14.05, od dnia podpisania umowy 
wykonawca będzie miał miesiąc. Zakres prac nie jest duży. Termin podpisania kontraktu z NFZ nie 
jest zależne od gminy. 

Radny Piotr Paczesny zapytał co jest powodem zmian w statutach sołectw. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska udzieliła informacji, że zmiany spowodowane są 
dostosowaniem zapisów do obowiązujących przepisów. Dwa statuty sołectw zostały już zmienione, 
pozostałe będą miały te same zapisy. Zmieniła się kadencyjność rady. W obecnych statutach zostaną 
doprecyzowane granice sołectw, z przebiegiem granicy według działek. Są to kosmetyczne sprawy. 

Ad. 6-6.1 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu radny Ireneusz Ziółkowski poinformował, że 
komisja spotkała się w swoim gronie 20.4 oraz podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji 
Rady Gminy. 

Ad. 6.2 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Marcin Olech poinformował, że komisja spotkała się 
20.04 we własnym gronie. Spotkanie to było przygotowaniem do rozpoczęcia kontroli Gminnego 
Ośrodka Kultury oraz w sprawie rozpoczęcie prac nad absolutorium. Kolejne spotkanie było 
wspólnym posiedzeniem wszystkich komisji. 



 

 

Ad. 6.3 
Wiceprzewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radna Beata Sowińska poinformowała, 

że komisja spotkała się na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 
Następne spotkanie odbyło się 24.04 w celu wypracowania opinii o złożonej skardze. 

Ad. 6.4 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych radny Mateusz Szerlowski poinformował, że 
komisja spotkała się na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy, na którym 
opiniowano uchwały na sesję. 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski przeszedł do wolnych wniosków i informacji. 
Przekazał informację o korespondencji, która wpłynęła do Rady Gminy. 

Radny Marcin Olech zadał pytanie czy gmina otrzymała dofinansowanie na budowę żłobka? 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska udzieliła odpowiedzi, że dofinansowanie na budowę żłobka 
zostało przyznane.  

Radny Bartłomiej Tutak poruszył sprawę radnej Jadwigi Lejczak. Odbyło się posiedzenie sądu, 
podczas którego przyznano rację, iż wypowiedzenie było nieprawidłowe. Zaapelował o podjęcie 
działań korygujących w przedmiocie radnej. ZGK nie widzi możliwości przywrócenia do pracy, widzi 
możliwość wypłaty odszkodowania. Zgodnie z przepisami od momentu zwolnienia. Należy wyciągnąć 
odpowiednie konsekwencje, zgodnie z zapowiedziami właściciela. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował o zaplanowanych na dzień 20.05 zawodach 
sportowo-pożarniczych, które odbędą się na stadionie w Dębnicy Kaszubskiej i zaplanowanym na 
dzień 27.05 Dniu Strażaka. Obchody rozpoczną się mszą świętą, następnie apelem przy „Czerwonej 
Szkole”.  

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski o godzinie 14:31, po wyczerpaniu porządku 
obrad, zakończył sesję Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 
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